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                                                                                    З А П И С Н И К 

са 41. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 20. 07. 2009. године, у времену од 9.00 до 10.00 часова  
 
 
Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик 
Џаферовић, Слободан Шараба, Винко Зорић, Иво Миро Јовић, Мирко Околић, Душанка 
Мајкић, Хазим Ранчић и Адем Хускић. 
 
Сједници нису присуствовали чланови Заједничке комисије: Јозо Крижановић, Драго 
Калабић и Сулејман Тихић. 
 
Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници Секретаријата 
Парламентарне скупштине БиХ: 
 

- Велибор Лучић и Драгиша Мекић, Министарство спољне трговине и економских 
односа БиХ, 

- Сеад Авдић, Министарство иностраних послова, 
- Јасмин Рамовић, ЕУПМ, 
- Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Амел Фако, Амбасада САД у БиХ, 
- Кристијан Хаупт, УСАИД ПСП у БиХ, 
- Игор Петковић, савјетник замјеника предсједавајућег Дома народа ПСБиХ, 
- Зоран Бркић, Сектор за односе са јавношћу ПСБиХ, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 

Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 
Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 

 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ (у даљем тексту: Заједничка комисија). Чланове Заједничке комисије 
упознао је са предложеним дневним редом, те предложио да се допуни тачком: Разматрање 
Предлога закона о контроли спољнотрговинског промета робе и услуга од стратешке 
важности за безбједност БиХ у другој комисијској фази, с обзиром да је приликом посљедње 
расправе о овом закону у Дому народа ПСБиХ одлучено да се Закон заједно са амандманима 
врати на поновно разматрање Заједничкој комисији. Такође,  предложио је да се иза те тачке 
разматрају и текућа питања, у оквиру којих би био разматран позив Мисије ОЕБС-а у БиХ за 
билатералну посјету институцијама Републике Словеније, 24. и 25. септембра 2009. године, 
те друга питања.  
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Чланови Заједничке комисије прихватили су предлог Бранка Зрне за допуном дневног реда, 
те је констатовано да 41. сједница Заједничке комисије за одбрану и безбједност има 
сљедећи 
 
 
                    ДНЕВНИ РЕД: 
  

1. Усвајање Записника са 40. сједнице Заједничке комисије; 
2. Разматрање Информације о лишењу слободе у Републици Хрватској Вјекослава 

Вуковића, помоћника министра безбједности, и активностима предузетим након тог 
догађаја (сачиниоци: Министарство безбједности БиХ и Министарство правде БиХ); 

3. Предлог закона о контроли спољнотрговинског промета робе и услуга од стратешке 
важности за безбједност БиХ – друга комисијска фаза (предлагач: Савјет министара 
БиХ); 

4. Текућа питања: 
a) Позив Мисије ОЕБС-а у БиХ за билатералну посјету институцијама Републике 

Словеније, 24. и 25. септембра 2009. године; 
б)  Предлог Мирка Околића за упућивање дописа СИПА-и. 

  
 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 40. сједнице Заједничке комисије 
 
Чланови Заједничке комисије су једногласно, са осам гласова „за“, усвојили Записник са 40. 
сједнице. 
 
Ад. - 2. Разматрање Информације о лишењу слободе у Републици Хрватској Вјекослава  
             Вуковића, помоћника министра безбједности, и активностима предузетим након  
             тог догађаја (сачиниоци: Министарство безбједности БиХ и Министарство  
             правде БиХ) 
 
Бранко Зрно, отварајући расправу о овој информацији, навео је да је Представнички дом 
приликом раније расправе о наведеној информацији вратио ову информацију на претходно 
разматрање Заједничкој комисији, остајући при свом ставу и очекивању да ће Савјет 
министара БиХ доставити комплетну информацију о овом питању. Истакао је да су о овом 
случају достављене појединачне информације Министарства правде БиХ и Министарства 
безбједности БиХ. Стога је предложио да Заједничка комисија констатује да Савјет 
министара БиХ није поступио у складу са закључком са 44. и 47. сједнице Представничког 
дома, односно да није доставио цјеловиту информацију с предлогом одређења према овом 
догађају, те предложио закључак Представничком дому да се поново обавеже Савјет 
министара БиХ на поступање у складу са усвојеним закључком са 44. сједнице овог дома. 
 
По окончаној расправи чланови Заједничке комисије су једногласно, са девет гласова „за“, 
усвојили предлог закључка Бранка Зрне. 
 
 
Ад. - 3. Предлог закона о контроли спољнотрговинског промета робе и услуга од  
             стратешке важности за безбједност БиХ – друга комисијска фаза (предлагач:  
             Савјет министара БиХ) 
   
 
Бранко Зрно навео је да су сви чланови Заједничке комисије материјал за ову тачку дневног 
реда добили накнадно, пошто је након заказивања ове сједнице Дом народа разматрао 
наведени закон. Констатовао је да је Закон добио потребну већину у Представничком дому, 
што није био случај и у Дому народа. Како би Предлог закона остао у процедури, Дом народа 
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усвојио је закључак којим је Заједничка комисија обавезана да покуша усагласити 
амандмане поднесене на његов текст. Потом је отворио даљу расправу о Предлогу закона 
Душанка Мајкић је  својој дискусији навела да је овај закон на Представничком дому добио 
потребну већину, јер у моменту гласања није било двије трећине посланика из РС-а који су 
били против њега, те оцијенила да је непринципијелно да Предлог закона буде усвојен ако се 
за његово усвајање није изјаснила већина посланика из РС-а. Констатовала је да је приликом 
претходног разматрања Закона у Заједничкој комисији доставила седам амандмана. 
Предлагач Закона оцијенио је да су три амандмана прихватљива, док остала четири нису.  
Од свих предложених амандмана ниједан њен амандман том приликом није усвојен, те је 
овом приликом предложила члановима Заједничке комисије да се поново изјасне и овај пут 
подрже само оне амандмане који су прихватљиви и предлагачу, а то су амадмани I, II и IV, 
док је од амандмана III, V и VI и VII, који нису прихватљиви предлагачу Закона, одустала. 
Бранко Зрно затим је поново позвао предлагача Закона да се изјасни о сваком од ових 
амандмана које је поднијела Душанка Мајкић. 
Драгиша Мекић, представник Министарства спољне трговине и економских односа БиХ,  
изјаснио се појединачно о сваком од ова три амандмана. Приликом појашњавања Aмандмана 
I Душанке Мајкић, навео је да је амандман прихватљив предлагачу с обзиром да се њиме 
прецизније дефинише роба посебне намјене него што је то у Предлогу закона. 
 
Како није било више пријављених за дискусију, чланови Заједничке комисије изјаснили су се 
о овом амандману. 
Са осам гласова „за“ и једним гласом „против“, без гласова „уздржан“, Заједничка комисија 
је усвојила Aмандман I Душанке Мајкић. 
 
Драгиша Мекић је, кратко појашњавајући Листу робe посебне намјене, навео да је и 
Aмандман II Душанке Мајкић прихватљив за предлагача Закона. 
Иво Миро Јовић, у својој дискусији о овом амандману, поставио је питање предлагачу 
Закона колико се његова природа уклапа у постојеће уставно рјешење БиХ, с обзиром да се 
наводи да ће се листа ове робе доносити уз сагласност надлежних ентитетских 
министарстава, не наводећи при томе надлежна кантонална министарства у ФБиХ.  
Винко Зорић сагласио се са дискусијом Иве Мире Јовића и предложио да овај амандман у 
том смислу буде измијењен да се иза ријечи „надлежних“ брише ријеч „ентитетских“. 
Шефик Џаферовић подсјетио је да је овај закон усвојен на сједници Представничког дома, а 
Дом народа га је вратио Заједничкој комисији ради поновног разматрања амандмана, чиме ће 
Заједничка комисија бити доведена у ситуацију да усвајањем ових амандмана или 
неусвајањем Предлога закона на овој сједници шаље два различита извјештаја домовима. 
Истакао је да је прошли пут предложио амандман на молбу представника ресорног 
министарства и да га је Заједничка комисија подржала,  при чему је он био само формални 
предлагач. Стога је позвао Заједничку комисију да поништи и тај амандман ако је он 
препрека за усвајање Закона, те рекао да цјелокупна расправа показује да се амандманима не 
може постићи бољи текст Закона од оног који је изворно предложен. 
 
Како није било више пријављених за дискусију, чланови Заједничке комисије су се изјаснили 
о Aмандману II Душанке Мајкић, који са три гласа „за“, четири „против“ и једним гласом 
„уздржан“, није усвојен.  
 
За Aмандман IV Душанке Мајкић Драгиша Мекић је такође истакао да је прихватљив 
предлагачу Закона, с обзиром да њиме није дефинисан начин давања сагласности, већ само 
подношење потребне документације. 
Хазим Ранчић оцијенио је овај амандман бесмисленим, наводећи да су одредбе наведене у 
њему дефинисане ставом 5. члана 15. Предлога закона. 
Шефик Џаферовић је такође истакао да неће гласати за прихватање овог амандмана, из 
истих разлога које је навео приликом разматрања претходног амандмана. 
Душанка Мајкић оцијенила  је да постоје двије могућности: да Заједничка комисија гласа о 
овом амандману и да га не усвоји,  или да се амандман модификује у смислу да се у његовој 
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дефиницији осим надлежних ентитетских органа наведу и кантонални органи и органи 
Брчко Дистрикта. Такође је позвала чланове Заједничке комисије да, ако постоји могућност 
усвајања овако коригованог амандмана, поново гласају и о претходном Амандману I, те исто 
рјешење примијене и у њему. 
Шефик Џаферовић је, реплицирајући кратко на наводе Душанке Мајкић, навео да постоји и 
трећа могућност – да се о овим амандманима, не умањујући значај  мишљења Министарства 
спољне трговине и економских односа БиХ, изјасни и Савјет министара БиХ, с обзиром да је 
он и формално предлагач Закона. 
Мирко Околић оцијенио је да странке које су у власти најодговорније за доношење свих 
законских рјешења у БиХ, па тако и овог закона, морају између себе превазићи све нејасноће 
и усагласити предложене амандмане. Оцијенио је неодговорним одбијање Закона због 
одређених ситних техничких недостатака и међусобних страначких препирки. 
 
Како није више било пријављених за расправу, Заједничка комисија се изјаснила и о овом 
амандману. 
Са пет гласова „за“ и три гласа „против“, без гласова „уздржан“, са довољном простом 
већином, али без гласова „за“ из бошњачког народа, Комисија није усвојила  Амандман IV 
Душанке Мајкић. 
 
Одлучивање о Предлогу закона у другој комисијској фази 
Затим су се чланови Заједничке комисије изјаснили о Предлогу закона у цјелини, са 
Амандманом I Душанке Мајкић усвојеним на овој сједници и амандманом Шефика 
Џаферовића усвојеним приликом претходног разматрања у Комисији, који су постали 
саставни дио његовог текста. 
Са пет гласова „за“, два гласа „против“ и два гласа „уздржан“, са довољном простом 
већином, али без гласова „за“ из српског народа, Заједничка комисија у поновној расправи у 
другој комисијској фази није усвојила Предлог закона о  контроли спољнотрговинског 
промета робе и услуга од стратешке важности за безбједност БиХ. 
 
Ад. - 4. Текућа питања 
 

a) Позив Мисије ОЕБС-а у БиХ за билатералну посјету институцијама Републике 
Словеније, 24. и 25. септембра 2009. 

 
Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије, информисала је присутне о позиву Мисије 
ОЕБС-а у БиХ члановима и Секретаријату Заједничке комисије да посјете институције 
Републике Словеније, наводећи да Комисија треба да именује до шест својих чланова. 
Након дискусије, чланови Заједничке комисије одредили су Бранка Зрну, Шефика 
Џаферовића и Слободана Шарабу да у име представника народа из којих долазе у року од 
два дана Секретаријату Заједничке комисије доставе имена чланова који ће отићи у 
билатералну посјету Републици Словенији. 
 
     б)        Предлог Мирка Околића за упућивање дописа СИПА-и 
 
Мирко Околић предложио је да Заједничка комисија упути захтјев Државној агенцији за 
истраге и заштиту – СИПА-и за достављање одговора на питање шта је до сада урађено по 
допису СДС-а упућеног СИПА-и, а који је затим приложио Секретаријату. 
 
Будући да чланови Заједничке комисије нису били претходно упознати са садржајем 
наведеног дописа, одлучено је да се о овом питању води расправа на наредној сједници 
Комисије. 
 
         Записник сачинила                                                                       Предсједавајући                   
           Драгица Хинић                                                                      Заједничке комисије 
                                                                                                                   Бранко Зрно 
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	Парламентарне скупштине БиХ,

